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[Jens Peter Jensen.] 
materiel i produktionsapparatet ikke kan 
udnyttes fuldt ud, som giver anledning til, 
at store ordrer går danske virksomheder 
forbi, ordrer, som vi kunne have hentet 
hjem under højkonjunkturen. 

Lad mig slutte denne korte bemærkning 
med at sige, at jeg venter spændt på resulta- 
tet af de forhandlinger, som den højtærede 
arbejdsminister fører med hovedorganisatio- 
nerne. Jeg har jo hørt noget om, at der in- 
den for socialdemokratiet er kaffeklubber, 
der ikke har det så godt med hinanden, men 
jeg gik da ud fra, at regeringen var en klub, 
der virkelig holdt sammen, og hvis den højt- 
ærede arbejdsminister kunne yde et bidrag 
til at lette den højtærede handelsministers 
administration af den lovgivning, vi 
taler om, så er det en god ting at gøre. 

Hans Kjær: Der er ikke mange, der kan 
sige tingene så kønt som handelsministeren. 
Den kønne redegørelse for samarbejdet med 
henblik på at lave en bedre lovgivning var 
næsten ordret citat af, hvad handelsministe- 
ren også har sagt for år og dag siden. Tiden 
siden da kunne have været brugt til det. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 110 stemmer mod 1; 57 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om ind- 
jøclsrets meddelelse. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
236) findes i tidenden sp. 7514). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 168 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om en 
særlig ydelse til modtagere af børnetilskud og 
til folke-, invalide- og enkepensionister. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
210) findes i tiden den sp. 7646). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 85 stemmer mod 83. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om børnetilskud og andre familie- 
ydelser. (Forhøjelse af børnetilskud, ydelse af 
særligt børnetilskud til visse enlige adoptanter 
og bortfald af moderskabsydelse). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
219) findes i tidenden sp. 7647). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ulla Worm: Jeg kan meddele på min 
gruppes vegne, at vi agter at stemme for 
lovforslaget om børnetilskud og andre fami- 
lieydelser. Jeg skal motivere det med, at 
selv om vi ved lovforslagets anden behand- 
ling stemte imod kompensationen for meje- 
riprodukterne, så er der så store besparelser 
i lovforslaget som helhed, og der er så posi- 
tive ændringer på dette område, som vi er 
tilfreds med, at vi kan stemme for lovforsla- 
get. 

Nathalie Lind: Jeg kan meddele, at vi fra 
mit partis side kan stemme for lovforslaget. 
Det kunne måske synes ulogisk, når vi lige 
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[Nathalie Lind.] 
har stemt imod lovforslag nr. 210 om en 
særlig ydelse til modtagere af børnetilskud 
og pensionister, der jo delvis er indarbejdet i 
det lovforslag, men det forlig, der er opnået, 
hvorved det er lykkedes på den ene side at 
bevare den rimelige stilling for de reelt en- 
lige forsørgere og på den anden side at op- 
hæve de særlige børnetilskud til de papirløse 
ægteskaber, dette princip og denne enighed, 
der er tilvejebragt, tillægger vi så stor be- 
tydning, at vi fra venstres side vil stemme 
for lovforslaget ved tredje behandling. Vi 
har jo allerede ved anden behandling tilken- 
degivet, hvordan vi så på den økonomiske 
side af sagen, men da vores ændringsforslag 
er stemt ned, ender vi altså med at stemme 
for lovforslaget. 

Valbak: De fleste vil vel indrømme, at 
sammenkogte retter kan være overordentlig 
velsmagende. Det gælder i hvert fald, når en 
god kok har brugt ingredienser, der passer 
på en harmonisk måde til hinanden. Vi 
mener i vort parti, at de ingredienser, der her 
er brugt, ikke passer særlig godt til hinan- 
den; tværtimod. Derfor skulle meget tilsige, 
at vi ikke kunne stemme for dette lovfor- 
slag. Jeg skal ikke lægge skjul på, at vi har 
haft store vanskeligheder med at finde frem 
til vor stilling ved afstemningen her, og jeg 
har grund til at takke hr. Hjortnæs, der for- 
leden klart gav udtryk for, at man også i 
flertallet forstod, at vi måtte have sådanne 
vanskeligheder, stående over for disse ingre- 
dienser. 

Vel, vi vil imidlertid gerne på en eller 
anden måde markere, at vi ønsker at tage et 
medansvar for den del af lovforslaget, som 
vi har været med til at omformulere på en 
sådan måde, at det peger fremad. På den 
baggrund agter også vort parti at stemme 
for lovforslaget om et øjeblik. Det indgår 
også i vore overvejelser, at man har givet os 
tilslutning til en analyse af hele den proble- 
matik, som er omkring dette lovforslag, i 
lyset af de senere års samfundsudvikling, 
ændringer i familiemønstre osv. 

Hermed sluttede forhancUingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 164 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om ra- 
dio- og fjernsynsvirksornhed. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
199) findes i tidenden sp. 7664). 

Der var stillet følgende ændringsforslag: 

Af ministeren for kulturelle anliggender: 
Til § 11. 

1) I 2. pkt. ændres ordene 홢radiorådets pro- 
gramudvalg" til: 홢radiorådet i dets egen- 
skab af programudvalg". 

Til § 12. 
2) I § 12 udgår ",programudvalget", 

Bemærkn inger .  
Ændringsforslagene er redaktionelle og en 

følge af, at radiorådet fungerer som pro- 
gramudvalg. 

Ændringsforslagene sattes først til for- 
handling. 

Robert Pedersen: Udvalget er enig om at 
anbefale kulturministerens ændringsforslag; 
i øvrigt er der i indstillingen til lovforslaget 
som helhed den samme opdeling, som der 
var ved anden behandling. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslagene. 

Ændringsforslagene nr. 1 og 2 af ministe- 
ren /o?' kulturelle anliggender (se foran) 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 

K. Helveg Petersen: Jeg har mellem an- 
den og tredje behandling stillet nogle 
spørgsmål til ministeren, som han har be- 
svaret nu til morgen; det var spørgsmål, der 
naturligt rejste sig på basis af den forhand- 
ling, der førtes her ved anden behandling af 
lovforslaget. Jeg kunne have stillet mange 


